
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 1. april 2020 stillet følgende spørgs-

mål nr. 814 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares forelø-

bigt.  Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 814:  

”Dansk Fertilitet Selskab (DFS) skriver i deres ægdonor guideline gældende fra 

ϭ7.Ϭϯ.ϮϬϭ9, at ”VitrifikatioŶ af oocytter ŵed henblik OD (ægdonation) er i dag en 

standardprocedure mange store fertilitetsklinikker i udlandet, men er med nuvæ-

rende lovgivning ikke tilladt i Danmark. De potentielle fordele ved nedfrysning af ube-

frugtede oocytter er indlysende: donor kan starte behandling, snart hun er godkendt 

og måtte ønske det, og de enkelte klinikker kan opbevare de nedfrosne ubefrugtede 

oocytter, indtil der et passende match mellem donor og recipient.” Er ministeren enig 

med DFS i dette?” 

 

Svar: 

Spørgsmålet besvares foreløbigt på grund af den ekstraordinære situation, som Sund-

heds- og Ældreministeriet og ministeriets styrelser befinder sig i, i forbindelse med 

håndteringen af COVID-19.  
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